
Protokół nr VI/24 

VI Sesja Rady Powiatu Świeckiego w dniu 30 października 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala 315 (II piętro) Starostwa Powiatowego w Świeciu 

Obrady rozpoczęto 30 października 2024 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:02 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Belt 

2. Tomasz Chiliński 

3. Ryszard Dembek 

4. Tadeusz Fiedurek 

5. Grzegorz Goral 

6. Kamil Górka (do punktu 8) 

7. Agnieszka Jasińska 

8. Ewa Joachimiak 

9. Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

10. Urszula Kempińska-Czerwińska 

11. Paweł Knapik 

12. Dorota Kortas 

13. Stanisława Kuffel 

14. Marek Kuta 

15. Radosław Liczkowski 

16. Iwona Manys 

17. Jan Omilian 

18. Ewa Otlewska 

19. Bogdan Tarach 

20. Grzegorz Tomaszewski 

21. Roman Witt 

Lista obecności – w załączeniu. 

Lista obecności zaproszonych gości – w załączeniu. 

 

 

1. Otwarcie VI sesji i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska, która na 

podstawie listy obecności oraz informacji z systemu do głosowania stwierdziła quorum, 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał przez Radę Powiatu. 

 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, w związku z zakończenia pracy zawodowej 

i przejściem na emeryturę Głównej Księgowej Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pani Danuty 

Trajder Przewodnicząca Rady podziękowała jej za 25 lat pracy na rzecz samorządu powiatowego. 

Podkreśliła, iż wywarła ona ogromny wpływ na wiele osób, z którymi dzieliła się swoją wiedzą 

i umiejętnościami – zarówno pracowników Starostwa, jak i radnych, w tym szczególnie członków 

Komisji Rewizyjnej i wyraziła wdzięczność za udzielane im wsparcie oraz pomoc, m.in. 

w przygotowywaniu dokumentów niezbędnych przy procedowaniem budżetu. Następnie wraz ze 

Starostą przekazała Pani Danucie Trajder podziękowania i życzenia wszystkiego najlepszego na 
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nowym etapie życia. 

 

Pani Danuta Trajder wyraziła wdzięczność za zdobyte doświadczenie, umiejętności i za 

umożliwienie rozwoju kompetencji zawodowych. Podziękowała pracownikom jednostek 

organizacyjnych i Starostwa, w tym przede wszystkim Wydziału Finansowego za współpracę 

i udzielane wsparcie na każdym etapie jej pracy, szczególne podziękowania kierując także do 

poprzednich starostów: Pani Marzeny Kempińskiej, Pani Barbary Studzińskiej i Pana Franciszka 

Koszowskiego. Podziękowała również obecnemu Staroście, Panu Pawłowi Knapikowi, Panu 

Romanowi Witt oraz Skarbnik Powiatu, Pani Agacie Puchowskiej za współpracę, za uznanie jej 

doświadczeń zawodowych i bardzo wiele miłych słów, a także za zorganizowanie pożegnania 

z pracownikami Starostwa.  

Z satysfakcją poinformowała, że jej następczynią została pracownica Wydziału Finansowego 

Starostwa, Pani Karolina Kleina i przekazując gratulacje życzyła, by praca była dla niej źródłem 

satysfakcji i spełnienia zawodowego, natomiast wszystkim obecnym życzyła wytrwałości 

i sukcesów w codziennej pracy oraz powodzenia w życiu osobistym. 

Na zakończenie podała, że pierwszą osobą, która wprowadzała ją w zagadnienia z zakresu 

księgowości i rachunkowości jest obecna na sali radna, Pani Ewa Joachimiak, za co dziękuje. 

Serdeczne podziękowania za współpracę skierowała również do Pani Radnej Stanisławy Kuffel. 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że do Prezydium Rady nie wpłynęła żadna propozycja zmian 

porządku obrad, który został przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji oraz 

projektami uchwał (pismo z dnia 23 października 2024 r. w załączeniu) i zapytała, czy ktoś 

chciałby taki wniosek złożyć. Z uwagi na brak ww. wniosków przystąpiono do realizacji porządku 

obrad w zaproponowanym brzmieniu. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt protokołu V sesji został radnym przesłany oraz 

zamieszczony w systemie eSesja. Poinformowała, że do Biura Rady nie wpłynęły żadne wnioski 

o zmianę zapisów protokołu i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby taki wniosek złożyć. Wobec 

braku chętnych do zabrania głosu w tej sprawie przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława 

Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan 



 

3 
 

Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Po przedstawieniu wyników głosowania Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół V sesji 

został przyjęty.  

 

 

4. Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił Starosta, Pan Paweł Knapik. Zawierające przedstawione dane 

opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do 

protokołu. W trakcie wystąpienia szczegółowo odniósł się do stanowiącej własność powiatu 

nieruchomości tzw. Starego Szpitala i planu jej sprzedaży, korzystnego rozstrzygnięcia przetargu 

na zakup samochodów dla policji, dzięki czemu uda się pozyskać dla KPP w Świeciu nie jeden, 

a dwa samochody (nie zwiększając środków zabezpieczonych w budżecie powiatu na 

współfinansowanie tego zadania), a także zaawansowania postepowań przetargowych na zakup 

samochodu do przewozu dzieci dla SOSW w Warlubiu, zakupu licencji oprogramowania 

z cyberbezpieczeństwa oraz świadczenia usług w zakresie transportu publicznego na przyszły rok.  

Nawiązał także do odbioru końcowego przebudowy dróg powiatowych w dniu 16 października, 

a także konferencji „Reaguj na przemoc, pokonasz niemoc”, która odbyła się 23 października, 

dziękując Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie za zorganizowanie tego wydarzenia. 

Odnosząc się do wydarzeń, w których brali udział członkowie Zarządu zaprezentował 

podziękowania od Świeckiego Stowarzyszenia Motocyklistów „Wataha”, MLKS Wisła Świecie 

oraz od organizatorów Rajdu Kociewskiego zapowiadając, że praktyką będzie przedstawianie 

radnym podziękowań, które powiat otrzymał. 

Na zakończenie poinformował o nawiązaniu współpracy z „Niepodległą”, dzięki czemu będziemy 

brać udział w finansowanym przez Ministerstwo Kultury projekcie „Iskry Niepodległej”. 

Zapowiedział, że będzie to wystawa multimedialna, która odbywać się będzie na terenie Amfiteatru 

w Świeciu w dniach 12-14 listopada i zaprosił radnych na jej inaugurację we wtorek, 12 listopada 

br. o godz. 9:30. Poprosił zainteresowane osoby o potwierdzenie udziału podpisem na przekazanej 

liście zaznaczając, że będzie również możliwość w uczestnictwa w wydarzeniu innym terminie. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Bogdan Tarach nawiązując do informacji o planowanej sprzedaży w formie przetargu tzw. 

„Starego Szpitala” na rzecz spółki Florencja, która od kilkunastu lat prowadzi tam działalność 

gospodarczą zapytał, czy w tym przypadku nie będzie prawa pierwokupu. 

 

Pan Paweł Knapik odpowiedział, że planujemy organizację przetargu ograniczonego do podmiotów 

świadczących usługi danego typu, z zagwarantowaniem aktualnym użytkownikom minimum 

dokończenia umów wynikających z zawartych wcześniej zobowiązań Powiatu Świeckiego. 
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Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Powiatu z działań w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady Powiatu, Pani Urszula Kempińska-Czerwińska 

(zestawienie w załączeniu). W trakcie wystąpienia szczególną uwagę zwróciła na 2 konferencje: 

organizowaną przez Powiatową Bibliotekę Publiczną IV Konferencję dla bibliotekarzy 

„Biblioteki: współpraca = rozwój” oraz „Reaguj na przemoc, pokonasz niemoc” zorganizowaną 

przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Świeciu oceniając, iż były one bardzo 

merytoryczne i dobrze przygotowane. 

 

Do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

6. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska poinformowała, że do rozpoczęcia sesji do Biura Rady nie 

wpłynęła żadna interpelacja, zapytanie, ani wniosek i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby teraz 

takie wystąpienie złożyć.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral nawiązując do konferencji, o jakich informowano postawił pytanie, czy nie 

można było poinformować o tym wydarzeniu również radnych sugerując, że część z nich na pewno 

chętnie skorzystałaby z takich wykładów.  

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska odpowiedziała, że organizatorem ww. konferencji było 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i to ono wysyłało zaproszenia. Zadeklarowała, że przekaże 

pani dyrektor PCPR, a także dyrektorom innych jednostek, aby organizując podobne wydarzenia 

w przyszłości, wysyłać zaproszenia również do wszystkich radnych. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w sprawie interpelacji, zapytań i wniosków radnych 

przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na rok 2024 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska szczegółowo omawiając 

również zmiany przyjęte autopoprawką Zarządu w dniu 30.10.2024 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska odnosząc się do wygaśnięcia promesy dla przebudowy 

Spichlerza w Bąkowie i zapowiedzi wnioskowania do Prezesa Rady Ministrów o zmianę zadania 

zapytała, o jakie zadanie Zarząd Powiatu zamierza wnioskować.  
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Pani Agata Puchowska wyjaśniła, że ponieważ były to środki z planu odbudowy zabytków, muszą 

być przeznaczone na obiekt, który jest zabytkiem, bądź też znajduje się w obrębie zabytków. 

Poinformowała, że jest to zadanie związane z zabezpieczeniem środków na projekt i kosztorys 

czyszczenia elewacji i uzupełniania ubytków na budynkach I Liceum Ogólnokształcącego w Świeciu.  

 

Pan Grzegorz Goral nawiązując do dyskusji, jaka miała miejsce na posiedzeniu komisji i zamiaru 

zabiegania o zgodę na przeniesienie promesy ze Spichlerza w Bąkowie na inny zabytek powtórzył 

sugestię, aby nie przeznaczać całości środków na I LO, ale części z nich skierować na remont 

w kościele pw. Matki Boskiej Częstochowskiej i św. Stanisława Biskupa w Świeciu. 

 

Pan Paweł Knapik potwierdził, że planuje się wnioskować o przesunięcie promesy na nowe zadanie 

związane z I Liceum Ogólnokształcącym. Dodał, że do tej pory pozyskana dotacja związana była 

z zadaniem inwestycyjnym mającym podnieść wartość majątku będącego bezpośrednio w gestii 

Powiatu Świeckiego i uważa, że w tym kierunku powinniśmy pozostać. Ponadto zrobiliśmy 

wszystko, by pomóc wspomnianemu przez radnego księdzu w „uratowaniu” przyznanych 

pieniędzy dlatego, że promesa, która była wydana dla Starej Fary również wygasła; w ubiegłym 

tygodniu otrzymaliśmy zgodę Prezesa Rady Ministrów na przepisanie tej promesy na nowe zadanie 

na tym samym zabytku. Te pieniądze pojawią się w przyszłorocznym budżecie - będziemy musieli 

podjąć nową uchwałę dotacyjną, a ksiądz jest obecnie na etapie przygotowania nowych 

dokumentów dla realizacji zadania na swoim obiekcie.  

Wyraził opinię, że aktualnie w interesie Powiatu Świeckiego jest zadbanie o majątek będący 

w naszej gestii dodając, że w naborze był wówczas jeden wniosek dotyczący innego zabytku i ten 

wniosek został zrealizowany, a dotyczył przed chwilą wspomnianej dotacji.  

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag, Przewodnicząca 

Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany budżetu Powiatu Świeckiego na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Kamil Górka, Ewa Joachimiak, Urszula 

Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław 

Liczkowski, Iwona Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (2) 

Tadeusz Fiedurek, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Grzegorz Goral, Bogdan Tarach 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 
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Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/45/24 w załączeniu). 

 

 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2024-2029 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska szczegółowo omawiając 

zmiany przyjęte autopoprawką Zarządu w dniu 30.10.2024 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Bogdan Tarach odniósł się do zadania polegającego na opracowaniu dokumentacji na budowę 

drogi dla pieszych do obiektów gastronomicznych przy węźle drogi ekspresowej S5. Zastrzegając, 

że jest za zapewnieniem mieszkańcom bezpiecznego przejścia do tych punktów gastronomicznych 

postawił pytanie, czy jest to efekt zaniedbania, że na etapie wydawania decyzji zabudowy do ww. 

obiektów, nie uwzględniono potrzeb mieszkańców Świecia i ich bezpieczeństwa. Stwierdził, że co 

prawda punkty te powstały dla obsługi podróżnych i taką rolę spełniają, ale z szacunku dla 

chcących korzystać z tych usług mieszkańców miasta Świecia, te podmioty powinny zadbać 

o bezpieczeństwo swoich klientów i ponieść koszty inwestycji, a przynajmniej partycypować 

w kosztach budowy. Zwracając się do Starosty, nawiązując do odbytych spotkań i dyskusji zapytał, 

czy będzie udział finansowy tych podmiotów w procesie budowy. 

 

Pan Paweł Knapik odpowiedział, że o wykonawstwie i jego finansowaniu póki co nie ma mowy 

podkreślając, że przedmiotem zadania jest opracowanie dokumentacji. Odniósł się do sytuacji ww. 

centrum zwracając uwagę, że powstało ono samoistnie i nie było tam planowane miejsce obsługi 

podróżnych (zakładano utworzenie MOP w Świętem, gdzie jest przygotowany zjazd i cała 

infrastruktura). Wyraził opinię, że w momencie drugiego przetargu na dokończenie drogi S5, 

kontrakt powinien już obejmować doprojektowanie tego dojścia. Nie stało się tak, mimo iż 

w ramach konsultacji projektowych ze strony władz Gminy taka sugestia była wystosowana. 

Stwierdził, że na razie jest deklaracja wszystkich stron właścicielskich, czyli Gminy Świecie, 

Powiatu, Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz Marszałka Województwa na temat 

wspólnej realizacji tego zadania, natomiast kto de facto podejmie się realizacji oraz kto i w jakiej 

części poniesie koszty budowy, trudno dzisiaj powiedzieć. Wyjaśnił, że z uwagi na złożoność 

projektu szacuje, iż jego opracowanie będzie trwało przeszło rok, więc aby móc myśleć 

o rozpoczęciu realizacji w 2026 roku, podjęto decyzję o sfinansowaniu tego zadania projektowego.  

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag, Przewodnicząca 

Rady zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na lata 2024-2029 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 
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Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Kamil Górka, Ewa Joachimiak, Urszula 

Kempińska-Czerwińska, Paweł Knapik, Dorota Kortas, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona 

Manys, Jan Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

PRZECIW (1) 

Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Stanisława Kuffel 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/46/24 w załączeniu). 

 

 

c) ustalenia maksymalnych stawek opłat na 2025 rok za usuwanie i przechowywanie 

pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku 

wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 

Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pan Zbigniew Semrau.  

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania, które, z uwagi na zmiany stanu 

osobowego było poprzedzono dwukrotnym sprawdzeniem quorum.  

Przewodnicząca Rady poprosiła, aby przed głosowaniem radni nie opuszczali sali obrad, zwracając 

uwagę, że to dezorganizuje pracę. Następnie przystąpiono do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia maksymalnych stawek opłat na 2025 rok za usuwanie i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania 

dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/47/24 w załączeniu). 
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d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 2025 rok 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Transportu Publicznego 

Starostwa Powiatowego w Świeciu, Pan Zbigniew Semrau.  

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/48/24 w załączeniu). 

 

 

e) przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1005C (Czersk) - gr. woj. - Śliwice - Łążek - 

Tleń na odcinku od km 25+375 do km 25+780 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1005C (Czersk) - gr. woj. - Śliwice - Łążek - Tleń na 

odcinku od km 25+375 do km 25+780 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 
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Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/49/24 w załączeniu). 

 

 

f) przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1285C Dworzysko - Topolno na odcinku od 

km 8+700 do km 10+200, 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania zarządzania drogą powiatową nr 1285C Dworzysko - Topolno na odcinku od km 

8+700 do km 10+200, 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/50/24 w załączeniu). 

 

 

g) ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na terenie powiatu 

świeckiego na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu, 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na terenie powiatu świeckiego 

na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/51/24 w załączeniu). 

 

 

h) zmiany uchwały Nr XXII/139/12 z dnia 28 listopada 2012 roku w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Świecki 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 

 

Ponieważ do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag, Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję, przechodząc do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XXII/139/12 z dnia 28 listopada 2012 roku w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Świecki oraz warunków i 

zasad korzystania z tych przystanków 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Anna Belt, Tomasz Chiliński, Ryszard Dembek, Tadeusz Fiedurek, Grzegorz Goral, Kamil Górka, 

Ewa Joachimiak, Katarzyna Kaczmarek-Sławińska, Urszula Kempińska-Czerwińska, Paweł 

Knapik, Dorota Kortas, Stanisława Kuffel, Marek Kuta, Radosław Liczkowski, Iwona Manys, Jan 

Omilian, Ewa Otlewska, Bogdan Tarach, Grzegorz Tomaszewski, Roman Witt 

NIEOBECNI (1) 

Agnieszka Jasińska 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła wyniki głosowania i stwierdziła, że uchwała została podjęta 

(Uchwała nr VI/52/24 w załączeniu). 
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8. Kompleksowa informacja o stanie dróg w powiecie świeckim. 

Informację przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Świeciu, Pan Adam Meller. 

Zawierające przedstawione dane opracowanie, które w formie elektronicznej zostało przesłane 

radnym, stanowi załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska zgodziła się z opinią przedmówcy, że stan dróg 

powiatowych należy ocenić jako dobry, zwłaszcza biorąc pod uwagę wielkość tej sieci, która jest 

jedną z największych na terenie województwa kujawsko-pomorskiego, natomiast bardzo niepokoi 

ją stan drogi prowadzącej ze Zdrojewa w kierunku Lipinek, ze skrzyżowaniem Krzewiny. Oceniła, 

że stan tej drogi jest w tej chwili tragiczny, wskazując szczególnie zdewastowane miejsca i prosząc 

o możliwie najszybszą realizację jej naprawy (o ile pozwolą środki).  

 

Pan Adam Meller przyznał, że fakt, iż w ostatnich kilkunastu latach udało się przebudować ponad 

50% sieci oznacza również, że w tym czasie nie udało się zmodernizować pozostałej części, 

a wiadomo, że jeżeli drogi mają kilkadziesiąt lat i nie były modernizowane, to ich degradacja 

postępuje odwrotnie proporcjonalnie i z każdym rokiem jest coraz gorzej, tym bardziej, że ruch 

pojazdów jest coraz większy. Zobowiązał się zwrócić na to uwagę i jak najszybciej zająć się 

problemem, na który wskazała przedmówczyni.  

 

Pan Tadeusz Fiedurek odniósł się do obecnie trwającego remontu drogi z Plewna do Poledna, 

negatywnie oceniając sposób jego realizacji, który stanowi utrudnienie dla ruchu i grozi 

wypadkiem. Stwierdził, że na odcinku około 10 km (z przerwami) asfalt jest wyfrezowany, 

wybrana podbudowa i co kawałek są dziury, które mają nawet 0,5 m. Co prawda są one 

oznakowane, ale w nocy, czy w czasie wzmożonego ruchu, jest tam bardzo niebezpiecznie. Wyraził 

przypuszczenie, że takie rozwiązanie jest wygodniejsze dla wykonawcy, ale bardziej sensowne 

i o wiele bezpieczniejsze byłoby robienie tego etapami.  

 

Pan Adam Meller wyjaśnił, że ten remont związany jest z utratą nośności na odcinku drogi, którym 

był zalecany objazd dla samochodów 3,5 t związany z zamknięciem wiaduktu na drodze 

wojewódzkiej i na ten celu udało się pozyskać 500 000 zł od Marszałka Województwa. 

Poinformował, jakie prace są tam planowane zaznaczając, iż technologia wymaga, aby było to 

zorganizowane w ten sposób i realizowanie ich etapami byłoby trudne organizacyjnie. Wskazał, 

jaki odcinek jest w najgorszym stanie; przyznając, że stanowi to utrudnienie zaapelował 

o cierpliwość akcentując, że na wykonanie tych prac jest niewiele czasu. Zadeklarował, że zwróci 

na to uwagę, porozmawia z wykonawcą o lepszej organizacji ruchu i będzie to monitorować.  

 

Pan Grzegorz Goral odnosząc się do drogi, o której mówiła radna Katarzyna Kaczmarek-Sławińska 

krytycznie ocenił nie tylko stan nawierzchni, ale także rosnące przy drodze drzewa, które 

powodują, że jedzie się tam „jak w tunelu” i zapytał, do czyich obowiązków należy obcinanie tych 

gałęzi. 

 

Pan Adam Meller odpowiedział, że należy to do właściciela terenu, na którym rosną drzewa. Dodał, 
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że droga biegnie tam przez lasy, nasz pas drogowy jest dosyć wąski i drzewa, o których mowa są 

drzewami leśnymi. Nie zgodził się z oceną radnego, że są tam same dziury. Przyznał, że ubytki się 

zdarzają, bo nawierzchnia jest bardzo stara i jej stan techniczny jest zły, więc będą się one pojawiać 

i trzeba je na bieżąco usuwać, natomiast w kontekście wspomnianego przez radną Katarzynę 

Kaczmarek-Sławińską skrzyżowania, zwrócił uwagę na trwający remont na odcinku drogi 

wojewódzkiej.  

 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska wskazując miejsce, gdzie nawierzchnia jest w najgorszym 

stanie wyraziła przypuszczenie, że najprawdopodobniej to właśnie samochody, które wywoziły 

urobki z frezowania, cofając zniszczyły ten kruszący się już asfalt. Stwierdziła, że to wszystko jest 

rozniesione na poboczach i był nawet problem, żeby dwa samochody osobowe były w stanie 

przejechać dodając, że stało się to „na dniach”.  

 

Pan Adam Meller zadeklarował zwrócenie na to uwagi i jak najpilniejsze podjęcie działań. 

 

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 

 

 

9. Informacja o przebiegu remontów i inwestycji drogowych w 2024 roku. 

Informację, w formie pokazu slajdów przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg 

w Świeciu, Pan Adam Meller. Zawierające przedstawione dane opracowanie, które w formie 

elektronicznej zostało przesłane radnym, stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

10. Informacja o analizie złożonych oświadczeń majątkowych. 

Informację nt. oświadczeń majątkowych złożonych na ręce Starosty Powiatu Świeckiego 

przedstawiła Sekretarz Powiatu, Pani Jolanta Wieczorek (opracowanie w załączeniu). 

 

Informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu 

Świeckiego przedstawiła Przewodnicząca Rady Powiatu Świeckiego, Pani Urszula Kempińska-

Czerwińska (opracowanie w załączeniu). W trakcie wystąpienia przypomniała terminy i przepisy, 

na podstawie których radni byli zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych w 2024 roku, 

działania związane z analizą ww. oświadczeń majątkowych podjęte przez Przewodniczącego Rady 

Powiatu Świeckiego oraz wyniki dokonanej analizy i uwagi wynikające z pism Urzędu 

Skarbowego w Świeciu oraz Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Zapowiedziała, że w związku 

z wniesionymi uwagami i stwierdzonymi uchybieniami do radnych zostanie skierowana prośba 

o dokonanie uzupełnienia lub korekty złożonych oświadczeń.  

Zaznaczyła, iż w toku analizy oświadczeń majątkowych nie powzięto podejrzeń, że osoby 

zobowiązane do ich złożenia podały w nich nieprawdę lub zataiły prawdę i w związku 

z powyższym nie kierowano wniosków o przeprowadzenie kontroli oświadczeń majątkowych do 

Centralnego Biura Antykorupcyjnego (jest to procedura przewidziana w art. 25c ust. 9 ustawy 
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o samorządzie powiatowym). Wszystkie oświadczenia majątkowe radnych zostały przesłane do 

Urzędu Skarbowego w Świeciu oraz opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 

Pan Grzegorz Goral upewnił się, że co do ostatnich ze złożonych oświadczeń majątkowych 

stosowna informacja zostanie przesłana do radnych, u których stwierdzono nieprawidłowości, a po 

uzyskaniu potwierdzenia nawiązał do wymienionych przez Panią Sekretarz najczęściej 

powtarzających się błędów i zapytał o możliwość zorganizowania w przyszłym roku szkolenia dla 

radnych odnośnie tej kwestii. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska odpowiedziała, że już rozmawiała z Urzędem Skarbowym 

i ma potwierdzenie, że przed terminem składania oświadczeń majątkowych za 2024 rok 

przedstawiciel Urzędu Skarbowego przeprowadzi takie szkolenie dla radnych, jakie miało miejsce 

w tym roku. Wymieniła kwestie, jakie sprawiają radnym najwięcej problemów sugerując, aby do 

tego czasu przygotowali sobie pytania, które chcą zadać i zagadnienia wymagające wyjaśnienia. 

 

Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 

 

 

11. Sprawy różne. 

W dyskusji wzięli udział: 

Pan Grzegorz Goral nawiązał do kontroli, jaką pod koniec poprzedniej kadencji prowadziła 

Komisja Rewizyjna odnośnie parkingu oraz znajdującej się na nim wiaty śmietnikowej. Zapytał, 

czy w tej kwestii coś zostało zrobione wskazując, iż problem braku miejsc parkingowych dla 

petentów, ale także radnych i pracowników, jest nadal aktualny.  

 

Pan Paweł Knapik poinformował, że poprosił o zrobienie dokładnego przeglądu wszystkich 

kontroli Komisji Rewizyjnej z poprzedniej kadencji zapowiadając, iż w porozumieniu 

z przewodniczącym Komisji Rewizyjnej chciałby omówić ten dokument na jednym z posiedzeń. 

Temat parkingu określił jako trudny oceniając, iż nie ma rozwiązania, które jest w stanie pogodzić 

oczekiwania wszystkich. Przyznał, że w ciągu dnia bywa problem ze znalezieniem miejsca na 

głównym parkingu, natomiast z drugiej strony zwykle miejsca są. Wyraził opinię, że jedynym 

rozwiązaniem wydaje się fizyczne blokowanie dostępu w określonych godzinach jednocześnie 

stawiając pytanie, czy chcemy się na to zdecydować i wskazując, że wywołałoby to 

niezadowolenie okolicznych mieszkańców, którzy korzystają również z naszego parkingu.  

 

Pan Grzegorz Goral na pytanie Przewodniczącej Rady, czy uzyskana odpowiedź go 

satysfakcjonuje stwierdził, że jeśli ta kwestia zostanie rozstrzygnięta zgodnie z oczekiwaniami 

i osoby chcące załatwić sprawy w Starostwie nie będą mieć problemów z parkowaniem, wówczas 

będzie zadowolony, natomiast obecnie dziękuje Staroście, że się tą sprawą zajmuje. 

 

Pani Katarzyna Kaczmarek-Sławińska gwoli wyjaśnienia zaznaczyła, że w omawianym czasie 

Komisja Rewizyjna napotkała 2 problemy: 

1. wspomniany przez Pana Grzegorza Gorala brak możliwości zaparkowania auta z uwagi na to, 
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że większość miejsc jest zajmowana prawdopodobnie przez samochody mieszkańców 

pobliskiego osiedla,  

2. kwestia samej wiaty, w odniesieniu do której okazało się, że umowa była sporządzona 

wyłącznie na pojemniki do segregowania śmieci, tj. bodajże 12 m2, a wiata ma ponad 60 m2; 

jak się wówczas dowiedziano w środku wiata ma przepierzenie i znajdują się tam pojemniki na 

śmieci dla Wspólnoty, na co niestety umowy nie było.  

Zwracając się do Starosty zapytała, czy druga z ww. kwestii została uregulowana. 

 

Pan Paweł Knapik zadeklarował, że to sprawdzi.  

 

Pan Radosław Liczkowski poinformował, że mieszkańcy wsi Przewodnik (gmina Warlubie) 

zwrócili się do niego o odczytanie na sesji wniosku dotyczącego naprawy drogi powiatowej między 

Lipinkami i Jaszczerkiem, a następnie odczytał otrzymane pismo. 

 

Pani Urszula Kempińska-Czerwińska dodała, że to pismo wpłynęło również do Biura Rady i do 

Starosty Świeckiego. Powołując się na rozmowę z Panem Adamem Mellerem poinformowała, że 

droga, o której mowa nie jest uwzględniona w planie, a następnie udzieliła głosu Staroście.  

 

Pan Paweł Knapik stwierdził, że drogi, których nie ma w planie wieloletnim, będą łatane w miarę 

bieżących potrzeb i nie przewiduje wprowadzania dodatkowych inwestycji, czy prowadzenia 

poważnych remontów na drogach spoza planu. Podkreślił, że Rada Powiatu określiła pewien 

kierunek zadań i do Zarządu należy realizacja jej decyzji, natomiast jak zapowiadał kwestia dróg 

będzie przedmiotem dyskusji na temat priorytetowania zadań wpisanych w plan drogowy, 

ponieważ w obecnej formie nie jest on możliwy do zrealizowania. Odnosząc się do 

przedstawionego pisma przyznał, że tego typu próśb i wniosków wpływa bardzo dużo i jest wiele 

potrzeb w tym zakresie.  

 

 

12. Zakończenie. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, z uwagi na wyczerpanie porządku dziennego 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady VI sesji Rady Powiatu Świeckiego. 

 

Przewodnicząca 

Rada Powiatu Świeckiego 

 

Urszula Kempińska-Czerwińska 

 

 

Przygotowała: Halina Matwiej 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


